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EU: Ty zelené pasy jsou jen posledním z takových problémů, tvrdí Judit Varga.

„Evropský parlament je během pandemie často spíše součástí problému, než aby byl součástí jejich
řešení, napsala na facebookovou stránku maďarská ministryně spravedlnosti Varga. K jejímu
komentáři došlo poté, co se ve čtvrtek Europarlament dohodl na tzv. zelených pasech, které ale
nebudou automaticky obsahovat všechny vakcíny na koronavirus podávané v Maďarsku.

Varga ve svém příspěvku uvedla, že tato situace se nijak neliší od vyjednávání o Evropském
digitálním zeleném certifikátu. „Ač se členské státy shodly na tomto druhu certifikátu, že je budou
považovat za přijatelné pro své občany, tak europoslanci tuto dohodu blokují.“

Varga dodala, že zahrnutí Evropského parlamentu do tohoto procesu, do něj vložilo další zbytečnou
vrstvu komplikovanosti.

„Jelikož proběhla jednání týkající se opatření omezujících volný pohyb kvůli ochraně veřejného
zdraví, tak si členské státy myslí, že ten systém lze už zavést bez toho, že by se do toho tahal
Evropský parlament, takže slyšení o jeho postoji je prostě jen gestem.“

Varga napsala, že „tuto situaci dobře ilustruje fakt, že zpravodajský portál Politico, který nelze
obviňovat z prosazování myšlenky evropských národů, také uvedl narůstající počet národních vlád
kladoucích si tu samou otázku: Proč by najednou měli tahat Evropský parlament do rozhodnutí, která
si už loni odsouhlasili se svými sousedy?“

Varga v obecnějším smyslu dodala, že základním problémem je to, že bruselské instituce si uzurpují
více moci, místo aby členským státům poskytovaly větší prostor, aby si různé oblasti regulovaly
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samy.

„To je přesně ta otázka, kterou bychom si měli klást čím dál častěji. Evropské instituce berou jako
dané, že rozvoj Unie je možný pouze, když se bude odebírat čím dál více a více pravomocí členským
státům. My si to ale myslíme jinak. Silnou Evropu mohou vybudovat jen silné členské státy.“

Co se týče konferencí o budoucnosti Evropské unie, řekla Varga, že členské státy potřebují něco
chytřejšího než více Evropy.

„Jedním z klíčových problémů během konferencí o budoucnosti Evropy spuštěných 9. května je
směřování, jímž by Evropská unie měla postupovat vpřed. Sdílím přístup, že převod kompetencí na
Unii by měl být jen v případech, v nichž nemohou takový úkol členské státy efektivně zvládat.
Potřebujeme chytřejší Evropu a ne více Evropy a to nakonec uznala i liberální média,“ napsala.


